
 
 
 
  
 

Skolebestyrelsesmøde 24. august 2023 kl. 17.00-19.30 
 

Mødet afholdes på personalerummet i Vejby 
 
Deltagere Peter Cordes, Andreas Hjalte Buchhave Jensen, Rikke Hassett, Lisbet Erck, 

Cristina Poblador, Jakob Stubkjær, Rasmus Sørensen, Erik Haugegaard, Mads 
Nielsen, Kalle Blicher Lerche Kruse og Lars Rasmussen 

Referent Rikke Hassett 
Fraværende Lise Bjerregaard, Christina Sabroe 

 

Punkt Dagsorden og referat 
1 Godkendelse af dagsorden 

 
Ref  
2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde den 13. juni 2023 
Ref  
3 Nyt fra: 

 
Formand/forældre:  

- Status på arbejdet med Børnefællesskaber i Tisvilde 
 

- SKB-deltagelse ved Læringsfestivalen lørdag den 2. september. 
 

- Mødedatoer for skolebestyrelsen i skoleåret 23-24. 
 

 
- Høringsproces vedr. budget for Gribskov Kommune 2024-2027 

 
 
Elevrådet: 

- Valg i klasserne er pt. i gang 
 

- Kontakt. Ressourcecentret (Tina og Majbritt).  
 
 
Medarbejdere: 
 
FO: 

- Status på personale og rekruttering  
 
Ledelsen: 
 

- Fordeling af forældrerepræsentanter til deltagelse ved forældremøder i 
efteråret 

 
VA. Udskolingen. Der er afholdt forældremøde onsdag den 16. august. 
 
TA: Holder forældremøder i alle klasser d. 6.9. 
 
Ia1, Ia2 og 4. starter kl. 17-18. 
 
Fælles del kl. 18 
 
Herefter møder i 3., 5., og 6. til kl. 20. 
 
VA: 
Blok I afholder forældremøde onsdag d. 23. august kl. 17. 
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Blok M afholder forældremøde onsdag d. 6. september kl. 17. 
 
Forældremøder i Spor5 aftales med Mads. 
 

Ref Formand/forældre:  
 

- Status på arbejdet med Børnefællesskaber i Tisvilde 
 
Repræsentanter fra projektgruppen vedr. Tisvildehuset, fra Tisvilde Naturbørnehus 
og fra skolebestyrelsen på Sankt Helene Skole afholdt et møde med politikere fra 
Udvalget for Skole, Børn og Familie og Udvalget for Kultur, Idræt og Forebyggelse 
den 17. august, hvor man drøftede visionerne for børnefællesskaber i Tisvilde. Det 
virkede som om, at der var politisk opbakning til projektet. Nu afventer man 
budgetprocessen, hvor der skal tages stilling til en kommende bevilling til 
Tisvildehuset. 
 

- SKB-deltagelse ved Læringsfestivalen lørdag den 2. september. 
 
Skolebestyrelsen vil være repræsenteret ved læringsfestivalen. Peter laver en 
mødeplan, overvejer evt materiale og rækker ud, hvis han har brug for hjælp. 
 

- Mødedatoer for skolebestyrelsen i skoleåret 23-24. 
 
Næste skolebestyrelsesmøde er den 5. oktober 2023. Lars laver et oplæg til 
mødedatoer for resten af skoleåret.  
 

- Elevråd 
Der har været valg til elevrådsrepræsentanter i klasserne. Man afventer nu, at 
elevrådet konstituerer sig. 
 
FO:  
 
Mette Knak er fastansat i Oasen på Tisvilde Afdelingen.  
 
På Vejbyafdelingen er der styrket fokus på en god overgang fra Børnehuset til 
skolen. Pædagogen fra Børnehuset følger børnene op i skolen, så der er en tryg 
overgang. 
 
Det er en lang proces at få vendt et omdømme for børnehusene, men der 
arbejdes på, at det bliver en naturlig del at gå i børnehave i Tisvilde og Vejby og 
derefter i skole på Sankt Helene Skole. 
 
Ledelsen:  
 

- Høringsproces vedr. budget for Gribskov Kommune 2024-2027 
 
Der foreligger nu et sparekatalog for Gribskov Kommune for den kommende 
budgetperiode. Det vides endnu ikke, hvad de konkrete spareforslag vil være. Der 
nedsættes en gruppe med deltagelse af Andreas, Lise, Jacob og Rikke, som på 
høringssvar fra skolebestyrelsen. Høringsperioden er fra den 29.august til den 12. 
september.  
 

- Bekymringsskrivelse fra Undervisningsministeriet 
Ledelsen har skrevet et brev til alle forældre vedr. bekymringsskrivelsen fra 
Undervisningsministeriet om højt fravær blandt eleverne. Der er opbakning til 
brevet fra skolebestyrelsen og enighed om, at skolebestyrelsen gerne vil stå med 
som underskriver. 
 

- Medarbejdersituationen 
Det har fyldt efter sommerferien, at der har været en del sygemeldinger og en 
opsigelse, men brikkerne er ved at falde på plads. 
 
Rikke-Line Lindberg er ansat i udskolingen i spor 5. 
 

- Forældremøder 
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Rikke og Lise aftaler nærmere om forældremøde i Vejbyafdelingen den 6. 
september kl. 17. 
Andreas fortæller lidt om skolebestyrelsens arbejde ved forældremødet på 
Tisvildeafdelingen den 6. september kl. 18. 
  

4 Evaluerings- og bedømmelsessystem i folkeskolen 
 
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf21/okt/211029-aftale-om-det-
fremtidige-evaluerings-og-bedoemmelsessystem-i-folkeskolen.pdf 
 

1. version af princip for Meddelelsesbogen er vedlagt som bilag. 
Skolebestyrelsen drøftet denne version og aftaler den videre proces frem 
mod det endelige princip.  

 
Ved Rikke 

Ref Bestyrelsen drøftede en række bemærkninger. Rikke retter til og sender det ud via 
mail til yderligere bemærkninger og derefter endelig godkendelse. 

5 Arbejdsdøgn (efterår 2023): Tema: Profil for skolen 
 
Status på planlægningen og fordeling af opgaver 
 
Ved Andreas 

Ref Cristina og Jacob undersøger mulige steder til afholdelse af arbejdsdøgnet. 
 
På mødet i oktober drøftes fordelingen af opgaver. 

6 Status på budget og regnskab 
Modgående foranstaltninger og konsekvenser for budget og forventet regnskab for 
Sankt Helene Skole 
 
Ved ledelsen  

Ref Lars redegjorde for budget og regnskab på nuværende tidspunkt i året. 
 

7 Værdisæt/ordensreglement. Psykisk arbejdsmiljø.  
 
Første drøftelse af forventninger til dette værdisæt. Skolebestyrelsen skal drøfte 
muligheden for at udarbejde et princip for ordensregler på Sankt Helene Skole 
 
Ved medarbejderrepræsentanterne og skolebestyrelsen  

Ref Sættes på dagsordenen på arbejdsdøgnet. 
8 Nye metode til at vurdere kvaliteten i folkeskolen 

 
Skolebestyrelsen forholder sig til debatten om de nye metoder til at vurdere 
kvaliteten i folkeskolen.  
 
Spørgsmålet er er også til debat i medierne. Se eventuelt nedenstående indlæg. 
 
https://www.dr.dk/nyheder/indland/statens-nye-metode-til-vurdere-
kvaliteten-i-folkeskolen-moeder-massiv-kritik 
 
 
https://skolemonitor.dk/debat/art9476301/Vi-f%C3%A5r-ikke-bedre-skoler-ved-at-
h%C3%A6nge-nogen-ud 
 
Ved skolebestyrelsen 
 
 

Ref Der er tale om tal fra 2021, som ledelsen i mange tilfælde allerede har fokus på. 
På den anden side giver brevet en anledning til arbejde med emnet. 
 
Jf ovenfor udsendes et brev fra Ledelsen og skolebestyrelsen vedr. det høje 
fravær. Brevet følges op med en målrettet dialog og indsats for at nedbringe 
sygefraværet. 
 

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf21/okt/211029-aftale-om-det-fremtidige-evaluerings-og-bedoemmelsessystem-i-folkeskolen.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf21/okt/211029-aftale-om-det-fremtidige-evaluerings-og-bedoemmelsessystem-i-folkeskolen.pdf
https://www.dr.dk/nyheder/indland/statens-nye-metode-til-vurdere-kvaliteten-i-folkeskolen-moeder-massiv-kritik
https://www.dr.dk/nyheder/indland/statens-nye-metode-til-vurdere-kvaliteten-i-folkeskolen-moeder-massiv-kritik
https://skolemonitor.dk/debat/art9476301/Vi-f%C3%A5r-ikke-bedre-skoler-ved-at-h%C3%A6nge-nogen-ud
https://skolemonitor.dk/debat/art9476301/Vi-f%C3%A5r-ikke-bedre-skoler-ved-at-h%C3%A6nge-nogen-ud
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9 Årshjul for skolebestyrelsens arbejde. 
 
Skolebestyrelsen drøfter ønsker og behov skolebestyrelsens ’Årshjul’ 
 
Ved Andreas 

Ref Sættes på dagsordenen på arbejdsdøgnet. 
 

10 Udlån af Sankt Helene Skole 
 
Gennemgang af procedure og retningslinjer for udlån af kommunale bygninger. 
 
Retningslinjerne for udlån af bygninger/lokaler i Gribskov kan ses på følgende 
link: 
 
https://www.aktivgribskov.dk/media/4642/januar-2019-retningslinier-for-
benyttelse-af-lokaler-og-udendoersanlaeg-i-gribskov-kommun1.pdf 
 
Ved ledelsen 
  

Ref Lars redegjorde for processen vedr. udlån af Sankt Helene Skole. Ansøgning og 
dialog omkring et udlån foregår via Gribskov Kommune og skolen sikrer sig inden 
det konkrete udlån, at alle tilladelser er på plads. 
 
Ansøgning mv. har i 2023 været en langsommelig proces og Lars skubber på at 
gøre det hurtigere fremadrettet. 
 
Beslutning vedr. udlån af skolen er ikke skolebestyrelsens opgave. 
 
Ledelsen opfordrer til, at skolebestyrelsen henviser til skolens ledelse ved 
spørgsmål om ledelsesbeslutninger mv. 
 

11 Dato for næste skolebestyrelsesmøde  
 
Forslag: 5. oktober kl. 17.00-19.30  
 

Ref Vedtaget. Lars udsender forslag til mødedatoer for resten af skoleåret. 
11 Punkter til kommende møder: 

 
- Evaluering af rullende skolestart. Har SKB beslutningskompetence 

eller er det en politisk beslutning? Nb mini FO. 
 

Ref Kalle og Lars undersøger, om det politiske niveau skal inddrages i en 
beslutningsproces vedr. en eventuel omlægning af den rullende skolestart. En 
eventuel omlægning vil skulle drøftes i skolebestyrelsen.  
 
Emnet sættes på dagsordenen på mødet i oktober. 
 

 
Vel mødt  
 
Andreas og Lars 

https://www.aktivgribskov.dk/media/4642/januar-2019-retningslinier-for-benyttelse-af-lokaler-og-udendoersanlaeg-i-gribskov-kommun1.pdf
https://www.aktivgribskov.dk/media/4642/januar-2019-retningslinier-for-benyttelse-af-lokaler-og-udendoersanlaeg-i-gribskov-kommun1.pdf
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